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PROJEKT 

 

 

PROTOKÓŁ NR XII/11 

Z SESJI RADY GMINY KOBIERZYCE  

Z DNIA 28 PAŻDZIERNIKA 2011 ROKU 

  

XII  Sesję Rady Gminy otworzył  o godz. 9.00 przewodniczący Rady Gminy - p. Czesław Czerwiec, 

który  przywitał radnych i przybyłych gości.  

Obecni na posiedzeniu byli również:  

Wójt Gminy-Ryszard Pacholik 

Zastępca Wójta - Piotr Kopeć 

Skarbnik Gminy – Maria Prodeus 

Sekretarz Gminy – Maria Wilk 

Radca Prawny – Krzysztof Kwaśniewicz /Kancelaria Casus Iuris/ 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec otworzył XII Sesję Rady Gminy. Następnie 

przywitał radnych, sołtysów, Wójta gminy wraz z pracownikami oraz gości /lista obecności w 

załączeniu/. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec stwierdził, iż Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. 

Informacje i komunikaty Przewodniczącego  

 

Kolejne sesje odbędą się w terminach: 

 

25 listopada o godz. 9.00 

15 grudnia o godz. 9.00 

30 grudnia o godz. 15.00 

 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec odczytał porządek obrad.  
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Czy są uwagi, wnioski do porządku obrad? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Zgłaszam wniosek do porządku obrad - proszę o 

przyjęcie w dowolnej kolejności dwóch projektów uchwał do porządku obrad, tj.: 

1. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

2. Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom we wsi Ślęza. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych, 14 głosami pozytywnie zaopiniowała wniosek 

Wójta o dodanie do porządku obrad dwóch ww .projektów uchwał. 

Porządek obrad przyjęto i wygląda on następująco: 

 

1. Otwarcie obrad, informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kobierzyce na lata 2011-2022.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kobierzyce na rok 2011.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/415/09 Rady Gminy Kobierzyce 

z dnia 26 czerwca 2009 r.  w sprawie aktualizacji Gminnej Strategii Polityki Społecznej.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru przy ulicy Kolejowej i Ryżowej w środkowo-zachodniej części 

wsi Bielany Wrocławskie.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego przy ulicy Wincentego Witosa w środkowo-

wschodniej części wsi Kobierzyce.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego przy ul. Przystankowej w środkowo-zachodniej części 

obrębu Ślęza. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego przy ul. Długiej w południowej części wsi Pełczyce.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w rejonie bażanciarni w obrębach: Bielany Wrocławskie i 

Domasław.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru parku położonego w środkowej części wsi 

Racławice Wielkie.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy ul. Pszennej w północnej 

części wsi Ślęza.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Pełczyce. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Tyniec Mały.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom we wsi Ślęza.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów użyteczności 

publicznej, terenów rekreacyjnych i sportowych należących do gminy Kobierzyce.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie nie spełnienia przez kandydata na ławnika przesłanek 

ustawowych.  
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20. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję 2012-2015.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  

22. Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Kobierzyce w roku szkolnym 

2010/2011.  

23. Raport środowiskowy związany z inwestycjami LG.   

24. Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska Gminy Kobierzyce oraz sprawozdania 

z realizacji Planu Gospodarki Odpadami Gminy Kobierzyce.  

25. Interpelacje radnych. 

26. Zapytania radnych i sołtysów. 

27. Wnioski i sprawy różne.  

28. Zakończenie obrad.   

 

 

Ad.3. 

Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Czy ktoś z Państwa ma uwagi do protokołu z 

poprzedniej sesji? 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec:  Kto jest za przyjęciem protokołu? 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

  

 

Ad.4. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik odczytał sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności 

/załącznik nr 1/. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik odczytał pytania radnej Kasprzyk zadane podczas 

Komisji Rewizyjnej  dnia 18.10.2011 r. oraz odpowiedzi na pytania/załącznik nr 2/. 

 

Ad.5. 

 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus przedstawiła projekt uchwały: Przedstawiony państwu 

projekt uchwały odzwierciedla zmiany w budżecie gminy na rok 2011. Chciałam zgłosić 

poprawkę. Pracownicy nie wpisali w dwóch miejscach kwot właściwych – w załączniku 2 brakuje w 

zadaniu współfinansowanie rozbudowy sieci wodociągowej – w limitach roku 2011 brakuje 170 000 

zł oraz na budowie chodników w Małuszowie brakuje 612 820,11 zł . Te zmiany są zgodne z  uchwałą 

budżetową. 

Radna Smaga: Komisja Budżetowa po naniesieniu tych poprawek,  przy 2 osobach wstrzymujących 

się od głosu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowanie: 

 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 11 głosami „za” przy 3osobach wstrzymujących się 

od głosu podjęła uchwałę 
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nr XII/122/11 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobierzyce na lata 

2011-2022. 

 

Ad.6. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus przedstawiła projekt uchwały: Przedłożony projekt uchwały w 

sprawie zmiany budżetu Gminy Kobierzyce zakłada: zwiększenie planu dochodów o kwotę 

853 613,00 zł,  zmniejszenie planu dochodów 154 048,00 zł, zmniejszenie planu wydatków o 

kwotę 1 776 708,04 zł, zwiększenie planu wydatków o kwotę 2 116 364,60 zł. Plan budżetu 

gminy po zmianach: 

- dochody budżetowe ogółem 87 252 146,37 zł. 

- wydatki budżetowe ogółem 94 311 423,57 zł. 

- deficyt budżetu Gminy w kwocie 7 059 277,20 zł. 

Radna Smaga: Komisja Budżetowa przy 2 osobach wstrzymujących się od głosu pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Radna Kasprzyk: Chciałam zapytać o zmniejszenia – likwidacja zadań od Agencji Nieruchomości. 

Strona 4 – 150 000,00 zł. - zmniejszenie dotacji podmiotowej dla GCKiS w Kobierzycach 

(92601-2480) – czy to jest przesunięcie w związku z przebudową? 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus: W sprawie zmniejszenia dotacji  dla GCKiS-u – chodzi o zmianę z 

dotacji podmiotowej na celową co zmieni sposób rozliczania. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Te zmiany małe są kosmetyczne jak co roku, są niezbędne. Tych zadań 

jest kilkadziesiąt. 

Radna Kasprzyk: Na stronie 3 - 200 000,00 zł. – zmniejszenie planu wydatków na dotacje 

celowe przekazywane gminom na podstawie porozumień. ( 80104-2310) 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus: Jest to tylko przesunięcie. Mniejsza jest w przedszkolach 

niepublicznych ilość dzieci niż pierwotnie zakładano. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XII/123/11 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kobierzyce na rok 2011. 

 

Ad.7. 

Sekretarz Gminy Maria Wilk przedstawiła projekt uchwały: Przedłożony państwu projekt 

uchwały dotyczy dwóch części strategii. Zmiany w Uchwale - Gminnym Programie 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2011 wynikają z 

konieczności zabezpieczenia środków finansowych na realizację programów profilaktycznych 

w jednostkach oświaty, których elementem jest zdrowy styl życia dzieci i młodzieży (basen) 

w kwocie 40.000,00 zł. Druga zmiana dotyczy diagnozy – rozdział IV punkt 7 – treść 

załącznika do projektu uchwały jest aktualizacją. W poprzedniej uchwale była mowa tylko o 

NZOZ-ie Twój Lekarz, teraz rozszerzamy treść. W związku z wejściem w życie w dniu 1 
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lipca 2011 r. ustawy o działalności leczniczej oraz utratą mocy obowiązującej ustawy z dnia 

30 sierpnia 1991 r. o zakładach opieki zdrowotnej, Gmina Kobierzyce w celu poprawy 

zdrowia mieszkańców, zamierza realizować programy zdrowotne wynikające z rozpoznanych 

potrzeb oraz stanu zdrowia mieszkańców. 

Radny Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej zajmowała się tym tematem. Radna 

Kasprzyk złożyła wniosek o wniesienie poprawki do treści załącznika 2: „jednostkami 

wypełniającymi zadania gminy z zakresu ochrony zdrowia są niepubliczne zakłady opieki 

zdrowotnej znajdujące się na terenie gminy Kobierzyce, w gminach sąsiednich oraz Miasto 

Wrocław”. Chodzi o to, żeby nie wymieniać nazw podmiotów. Poprawka została przyjęta w 

głosowaniu przy 4 głosach „za” i 3 osobach wstrzymujących się  od głosu. Cały projekt – 6 

osób za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. W sprawach różnych niektórzy powiedzieli, że nie 

zrozumieli strategii, więc proszę o przybliżenie. 

Radna Ziomek: Zgadzam się z radną Kasprzyk. Chciałabym, żeby było dopisane, że spośród 

wszystkich podmiotów zarejestrowanych i niezarejestrowanych na terenie gminy Kobierzyce 

wyłonione będą w drodze konkursu te, które w ramach danego programu zaproponują 

najlepsze warunki i że gmina będzie realizować tylko te programy, które nie są finansowane 

przez NFZ i ewentualnie aby optymalnie wpłynąć na poprawę zdrowia mieszkańców gminy 

gmina dokładnie rozezna, określi problemy zdrowotne, zaprojektuje programy zdrowotne 

zgodnie z potrzebami docelowej grupy mieszkańców i oceni efektywność tych podjętych 

działań. Żebyśmy mieli wiedzę czy pomoc finansowa gminy przynosi jakieś efekty. 

Proponuję też dopisać , że w ramach higieny szkolnej wszystkie szkoły z terenu gminy 

zatrudniają pielęgniarki szkolne. 

Mecenas Kwaśniewicz: Zapis, że zadania własne gminy w zakresie ochrony zdrowia 

wypełnia…. – należy odnieść się do tego, co jest zadaniem własnym gminy. To, że różne 

podmioty działają na terenie gminy nie jest tożsame z tym, że realizują zadania własne gminy. 

Poprawka nie jest niezgodna z prawem, ale nie jestem pewien czy jest dobrze wyrażona. Jeśli 

chodzi o poprawkę radnej Ziomek - narzucenie sposobu wyłonienia byłoby nie wskazane, 

sposób interpretacji – bo to jest materia ustawowa. Strategia ma charakter opisowy, pozostałe 

zapisy wg uznania Rady. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Czym skutkuje taki zapis jaki zaproponowała radna 

Kasprzyk? 

Mecenas Kwaśniewicz: Faktycznie obowiązuje nadal uchwała z 2003 roku i jej nie możemy 

uchylić dopóki nie zostanie zmieniona forma. Może to stwarzać  problemy w interpretacji, 

może to powodować niespójność między uchwałami. Może być zapis, że „opiekę świadczą na 

terenie gminy…” a nie że „zadania własne gminy  w zakresie ochrony zdrowia  realizują …”. 
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Radna Kasprzyk: Moja poprawka jest poprawka ogólniejsza bo gmina nie wybrała w drodze 

konkursu podmiotu wypełniającego zadania własne gminy, była to uchwała z 2003 roku jako 

wówczas obligatoryjna. Moją intencją było również wskazanie podmiotów, które też realizują 

opiekę zdrowotną. Zamiast znajdujące się – można wpisać - działające na terenie gminy. 

Wiadomo, że jak będzie realizować programy zdrowotne to w drodze konkursu. Napiszmy, że 

większość zadań jest w ramach NZOZ Twój Lekarz, ale bez wymieniania specjalistyki. 

Radna Regulska: Miasto Wrocław – czy na terenie gminy zadania własne gminy może 

realizować miasto? 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Jak ja rozumiem, strategia to opis stanu 

faktycznego oraz działań na przyszłość. Nad czym my dyskutujemy? Trzeba czytać literalnie. 

Mecenas Kwaśniewicz: Gmina ma stwarzać warunki, które umożliwiają mieszkańcom 

korzystanie z opieki zdrowotnej, obawiam się, że podmioty mogłyby mieć żądania wobec 

gminy jeśli zapiszemy, że realizują zadania własne gminy. 

Radna Kasprzyk: Czy w strategii Wrocławia jest zapisane, że określony podmiot realizuje 

zadanie własne? To jest niedopuszczalne. NZOZ Twój Lekarz to nie jest firma gminna. 

Kontrakty są zawierane z NFZ, główne pieniądze pochodzą z NFZ. Jeżeli by była firma 

SPZOZ to ona z ramienia gminy by wypełniała zadania gminy. Zaproponuję żeby 

zmodyfikować te zapisy.  

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Zarządzam przerwę do sformułowania wniosku. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Wznawiam obrady. 

Radna Kasprzyk: Jednostkami wypełniającymi zadania gminy z zakresu ochrony zdrowia są 

niepubliczne zakłady opieki zdrowotnej działające na terenie gminy Kobierzyce i w gminach 

ościennych oraz Miasto Wrocław. Jednostką wypełniającą zadania własne gminy w zakresie 

ochrony zdrowia jest NZOZ Twój Lekarz na podstawie uchwały Rady Gminy nr VI/77/03  , z 

którym gmina zawarła umowy. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: A wniosek z komisji? 

Radna Kasprzyk: To jest rozszerzony wniosek z komisji. 

 

Głosowanie wniosku radnej Kasprzyk: 

Za-4 

Przeciw-8 

Wstrzymało się-1 

 

Wniosek został odrzucony. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Radna Ziomek składała wniosek. Czy to jest 

zawarte w jednym? 
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Radna Ziomek: Tak, to jest zawarte w jednym. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 10 głosami „za” przy 4 osobach wstrzymujących się  

od głosu podjęła uchwałę 

nr XII/124/11 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/415/09 Rady Gminy Kobierzyce 

z dnia 26 czerwca 2009 r.  w sprawie aktualizacji Gminnej Strategii Polityki 

Społecznej. 

 

Ad.8. 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XII/125/11 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru przy ulicy Kolejowej i Ryżowej w środkowo-zachodniej części 

wsi Bielany Wrocławskie 

 

Ad.9. 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jednak z 

poprawką: w rozdziale II paragraf 7 punkt 1 – wycofujemy pkt 1 z paragrafu 7. 

Radny Stadnik: Ta działka jest położona koło ośrodka zdrowia czyli rozumiem, że możemy go 

rozbudować? 

p. Maszka: Tak. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Plan był robiony pod Biedronkę, która w rezultacie jest 

budowana gdzie indziej. Nie będzie zapisu o drodze, nie ma budynku po p. Kwiatkowskiej – będzie 

opracowana koncepcja zagospodarowania tego terenu – jak wiemy brakuje w Kobierzycach 

parkingów, chcemy ten problem rozwiązać. 

Radna Regulska: Co daje , co zmienia wykreślenie punktu 1? 

p. Maszka: To nas chroni przed zbyt bliską zabudową. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Przemyślmy czy to nie będzie źle dla osób już tam 

mieszkających. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: A jak to się ma do prawa budowlanego? 

p. Maszka: Jeżeli plan miejscowy nie stanowi inaczej to stosuje się regulacje prawa budowlanego. 

Radna Kasprzyk: Czy tu jest gdzieś przewidziane lądowisko dla śmigłowca? 
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Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Będzie robiona koncepcja tego terenu łącznie ze stacją 

paliw – gdybyśmy dali tu lądowisko to wykreślamy wszystkie inne funkcje. 

Radna Kasprzyk: Uzależnijmy od zgody właściciela. 

p. Maszka: Nie możemy tego wpisać w akcie prawnym. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Plan był wyłożony do wglądu. Za chwilę ktoś do nas 

przyjdzie z pretensjami że zmieniliśmy ten zapis. 

Radna Regulska: Jeżeli plan był wyłożony to jak teraz się mają nasze poprawki? 

p. Maszka: Ten zapis by dodał a nie zabrał pewien element planu. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Wniosku nie było, nikt nie przyszedł na 

wyłożenie. Pozostawmy to zgodnie ze stanem prawnym. 

Radny Muraczewski Zenon: My rozpatrujemy plan dla całego terenu. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Uważam, że trzeba porozmawiać z tymi ludźmi. 

Radny Rytelewski: Może wycofajmy tą uchwałę z porządku obrad, porozmawiajmy z mieszkańcami 

– poznamy ich potrzeby. 

Wnioskuję o wycofanie tej uchwały z porządku obrad. 

Radna Kasprzyk: Mam prośbę – tu mieszka trochę więcej ludzi, żeby zaprosić ich wszystkich i 

przeprowadzić konsultacje. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec : Na następnej sesji –myślę –poznamy opinie 

wszystkich mieszkańców. 

Radna Kasprzyk: Dziękuję Radzie za przychylność. 

 

Głosownie wniosku radnego Rytelewskiego: 

Za- 13 osób 

1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

PROJEKT UCHWAŁY ZOSTAŁ WYCOFANY Z PORZĄDKU OBRAD. 

 

 

Ad.10 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

1 osoba wyszła- radna Kasprzyk 

 

 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych 13 głosami „za” podjęła uchwałę 



9 | S t r o n a                                                 P R O T O K Ó Ł  X I I  

 

nr XII/126/11 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego przy ul. Przystankowej w środkowo-zachodniej 

części obrębu Ślęza 

 

Ad.11. 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

1 osoba wyszła- radna Kasprzyk 

 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych 13 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XII/127/11 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego przy ul. Długiej w południowej części wsi 

Pełczyce. 

 

Ad.12. 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jednak z 

poprawką: w paragrafie 14 dodać zapis: ”oraz ogrodzeń”.  

Mecenas Kwaśniewicz: Zmiana tego planu jest wynikiem sytuacji prawnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec:Ogrodzenie jest budowlą lub zabudową? 

p. Maszka: Wg interpretacji Ministerstwa jest to zabudowa. 

Radny Muraczewski W: Wnioskowałem o ten zapis bo ludzie budują ogrodzenia nawet w 

środku rowu. 

Radny Rytelewski: Tego oświadczenia nie znaliśmy wczoraj więc decyzję o poprawce 

przekazuję do rozważenia wnioskodawcy. 

Radny Muraczewski W: Podtrzymuję swój wniosek. 

Radna Kasprzyk: Wnioskuję o zakończenie dyskusji i przegłosowanie projektu uchwały. 

 

Kto jest za zakończeniem dyskusji? 

Za-10 osób 

Głosowanie wniosku radnego Muraczewskiego: 

Za – 8 osób 

Przeciw – 2 osoby 

Wstrzymało się – 4 osoby 
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Poprawka została przyjęta. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 12 głosami „za” przy 2 osobach wstrzymujących 

się od głosu podjęła uchwałę 

 

nr XII/128/11 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru położonego w rejonie bażanciarni w obrębach: Bielany 

Wrocławskie i Domasław. 

 
 

 

Ad.13. 
 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XII/129/11 w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru parku położonego w środkowej części wsi 

Racławice Wielkie. 
 

 

Ad.14. 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny Muraczewski W: Chciałem poinformować, że na terenie objętym tym planem 

znajduje się moja nieruchomość dlatego nie brałem udziału w głosowaniu. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 11 głosami „za” przy 2 osobach wstrzymujących 

się od głosu  oraz 1 osobie nie biorącej udziału w głosowaniu podjęła uchwałę 

 

nr XII/130/11 w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego przy ul. Pszennej w 

północnej części wsi Ślęza. 
 

 

Ad.15. 

 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 
 

nr XII/131/11 w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Pełczyce. 

 

 

Ad.16. 

 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 
 

nr XII/132/11 w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Tyniec Mały. 

 

Ad.17. 

 

p. Maszka przedstawił projekt uchwały. 

Radny Rytelewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XII/133/11 w sprawie nadania nazw ulicom we wsi Ślęza. 

 

Ad.18. 

 

Sekretarz Gminy Maria Wilk przedstawiła projekt uchwały. Jednocześnie chciałam zgłosić 

autopoprawkę w punkcie 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Czy na komisji był już ten zapis w punkcie 7? 

Radny Stadnik: Komisja przyjęła projekt uchwały ze zmianą w punkcie 9. 

Sekretarz Gminy Maria Wilk: Ja informowałam na komisji o tej zmianie. A punkt 8 był 

dyskutowany ale nie głosowany. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: W punkcie 7 po słowach: z wyłączeniem hali 

sportowej w Kobierzycach dodajemy zapis: ”oraz sal gimnastycznych w placówkach 

oświatowych”. 

 

Głosowanie poprawki: 

Za- 10 osób 
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Wstrzymały się od głosu 4 osoby 

Poprawka została przyjęta.  

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XII/134/11 w sprawie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów użyteczności 

publicznej, terenów rekreacyjnych i sportowych należących do gminy Kobierzyce. 

 

Ad.19. 

 

Sekretarz Gminy Maria Wilk przedstawiła projekt uchwały: Marzena Urszula Możdżyńska 

kandydat na ławnika nie spełnia przesłanek ustawowych, które winien spełniać kandydat na 

ławnika. W art. 159 w/w ustawy ustawodawca wymienił przesłanki negatywne, których 

spełnienie wyklucza możliwość kandydowania na ławnika. Zgodnie z art. 159 pkt 1 ustawy o 

sądownictwie powszechnym ławnikiem (między innymi) nie może zostać osoba będąca 

zatrudniona w sądach powszechnych, inny sądach oraz prokuraturze. Wobec takiej regulacji 

nie jasnym było czy funkcję ławnika sądowego może pełnić osoba, która jest społecznym 

kuratorem sądowym. Interpretacje przepisów w tym zakresie wydało Ministerstwo 

Sprawiedliwości w piśmie z dnia 27 czerwca 2011 roku, które to pismo zostało skierowane do 

wszystkich Prezesów Sądów Okręgowych. Ze względu na podległość służbową kuratorów 

społecznych wobec Prezesa Sądu Rejonowego uznano, iż punkt 1 artykułu 159 ustawy 

zakresem swym obejmuje również kuratorów społecznych i nie mogą zatem sprawować oni 

funkcji ławnika sądowego. Wobec powyższego kandydat Marzena Urszula Możdżyńska nie 

może pełnić funkcji ławnika sądowego 

Radna Kasprzyk: Czy ta pani sama się zgłosiła? 

Sekretarz Gminy Maria Wilk: Tak, sama. 

Radna Kasprzyk: Składała wniosek w sądzie czy w gminie? 

Sekretarz Gminy Maria Wilk: W gminie. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 12 głosami „za” przy 2 osobach 

wstrzymujących się od głosu podjęła uchwałę 

 

nr XII/135/11 w sprawie nie spełnienia przez kandydata na ławnika przesłanek 

ustawowych. 

 

Ad.20. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Proszę o powołanie Komisji 

Skrutacyjnej. 

Kandydaci: 

1. Krzysztof Kmiecik 
2. Elżbieta Regulska 
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3. Bożena Smaga 
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Kto z państwa jest za takim składem 

komisji? 

 

Głosowanie: 

Za- jednogłośnie 

 

Sekretarz Gminy Maria Wilk odczytała opinię Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników z dnia 24 października 2011 r. /załącznik nr 3/ 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Elżbieta Regulska odczytała opis sposobu głosowania. 

/załącznik nr 4/ 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Elżbieta Regulska odczytała protokół Komisji 

Skrutacyjnej. /załącznik nr 5/ 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

nr XII/136/11 w sprawie wyboru ławników na kadencję 2012-2015. 

 

Ad.21. 

 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik omówił projekt uchwały: Przedstawiony projekt 

uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia nieruchomości 

stanowiącej mienie Gminy Kobierzyce tj. nieruchomości o powierzchni 0,0784 ha, położonej 

na działce nr 184, w miejscowości Bielany Wrocławskie przy ul. Kłodzkiej 4F oraz 

zlokalizowany tam budynek gminny o pow. użytkowej 262,75 m2 wraz terenem przyległym, 

na czas oznaczony do 3 lat z podmiotem z którym wcześniej takie umowy były zawierane tj. 

Stowarzyszeniem Przedsiębiorców Ziemi Kobierzyckiej z/s przy ul. Kłodzkiej 4a/2 w 

Bielanach Wrocławskich, 55-040 Kobierzyce. Z uwagi na powyższe niezbędne jest podjęcie 

stosownej uchwały. 

Radny Stadnik: Komisja Użyteczności pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radna Regulska: Mam uwagę do daty - poprawić na „od 31 października nowa umowa”. 

Radny Muraczewski Z: Nie ma wzmianki o osobach, które nie są członkami stowarzyszenia 

a będą chciały wynająć salę na uroczystości rodzinne. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Zapiszemy to w umowie. 

 

Głosowanie projektu uchwały: 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych 14 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

nr XII/137/11 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

 

Ad.22. 

Sekretarz Gminy Maria Wilk: Ustawa o systemie oświaty nakłada na wójta corocznie 

przedłożenie Radzie Gminy informacji o realizacji zadań oświatowych. W placówkach 



14 | S t r o n a                                                 P R O T O K Ó Ł  X I I  

 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Kobierzyce uczy się 1938 dzieci, 

pracuje 218 nauczycieli. Warto spojrzeć na dane statystyczne przedstawione szczegółowo w 

tej informacji. /załącznik nr 6 /. 

 

 

 

 

 

Ad.24. 

 

Monika Żurańska-Skalny przedstawiła raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska 

Gminy Kobierzyce oraz sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami Gminy 

Kobierzyce/załącznik nr 7/. 

Radna Ziomek: Czy firma Hadlux realizuje zbiórkę workową? 

Monika Żurańska-Skalny: Państwo macie to wpisane w umowie z firmą. W 8 

miejscowościach jest zbiórka workowa. 

Nawrocka Elżbieta: Firmy mające pozwolenie wójta mają obowiązek odbierać selektywne 

odpady. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Pani Elu mam nadzieję, że takie 

materiały trafią od pani do biura rady, żeby radni mogli się zapoznać. 

 

Ad.23. 

Sebastian Buczyński /pracownik Uniwersytetu Wrocławskiego/ przedstawił raport 

środowiskowy związany z inwestycjami LG /załącznik nr 8/. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Radni pamiętają obawy a okazało się, że nie 

jest tak źle, nie ma żadnych przekroczeń. Cieszy to, że środowisko naturalne nie jest 

zanieczyszczone. 

Radny Kmiecik: Mam pytanie dotyczące azotanów i siarczanów – czy one były w korelacji 

czasowej ze stosowaniem nawozów przez rolników. Czy my jako gmina możemy robić 

badania wyrywkowe, ad hoc? 

Nawrocka Elżbieta: Organem uprawnionym jest WIOŚ. 

Sołtys Janusz Gargała: Czy na ten telefon kryzysowy możemy  zgłaszać dzikie zrzuty? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Tak, ale w sobotę czy niedzielę WIOŚ i tak nie 

pracuje. 
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Sołtys Janusz Gargała: Pojawiają się sygnały od mieszkańców, że woda jest mętna, ale po 

dwóch godzinach jest już czysta. Czyli coś się dzieje. Mi mieszkańcy zgłaszają a ja muszę coś 

odpowiedzieć. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Być może jest to temat opadów, proszę to 

zgłaszać, będziemy to badać. 

 

Ad.25. 

Interpelacje 

Radna Ziomek odczytała 2 pisma z Kancelarii Rady Ministrów /załącznik nr 9 i nr 10/ 

 

Ad.26. 

Sołtys wsi Tyniec Mały Janusz Gargała: Niemal 100% osób ma zawarte umowy na wywóz 

śmieci. Z mojej wiedzy wynika, że gros ludzi nie posiada umów. Czy urząd gminy prowadzi 

taką ewidencję? Ile domostw w poszczególnych miejscowościach nie ma umów. 

Rafał Krasicki Kierownik Referatu Budownictwa: Takie sprawozdania składają firmy 

obsługujące. Nie dysponuję liczbami w tej chwili, ale możemy taka informację przygotować. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: My radni i sołtysi przede wszystkim 

powinniśmy mieć taką wiedzę. 

Sołtys wsi Tyniec Mały Janusz Gargała: Do gniazd są przynoszone odpady np. z 

warsztatów samochodowych i miałem prośby od rady sołeckiej o listę osób, które takiej 

umowy nie mają. Jest ochrona danych osobowych i nie mogę dostać takich informacji. Ale mi 

wystarczy wiedza ile domostw w Tyńcu Małym nie ma umów. 

Radna Ziomek: Czy gmina próbowała wpłynąć na ludzi, którzy takiej umowy nie mają? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Tak, były wysyłane pisma. 

Radny Stadnik: Czy w momencie przejęcia drogi nr 8 Magnice-Bielany można wprowadzić 

regulacje dotyczące tonażu? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Zostało zlecone wykonanie koncepcji zmiany 

organizacji ruchu żeby ten ruch maksymalnie zmniejszyć. 

 

Ad.27. 

Radna Regulska odczytała oświadczenie / załącznik nr 11/. 

Radny Muraczewski Wiesław: Nawiązuję do wypowiedzi radnej Danuty Ziomek – 

przytoczyła pani kolejny wniosek do prokuratury, ciągle pani podważa decyzje prokuratury, 

zauważyła pani wydatki od 2004 roku na służbę zdrowia rzekomo niezgodne z prawem. 

Zastanawiam się, dlaczego nie sięgnęła pani dalej? Do początku samorządu, do roku 1990? 
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Dlaczego nie sięgnęła pani do ZOZu przed reformą, jak wtedy wyglądał ZOZ, ile było wtedy 

niedociągnięć, ile płaciła gmina zaległych faktur. Zastanawiam się skąd tyle w pani złości i 

nienawiści, czy ktoś kiedyś zrobił pani krzywdę, że pani sączy cały czas temat służby 

zdrowia, który wcześniej sączył pani kolega radny tez z Bielan – gdzie wykazywał 

nieprawidłowości a prokuratura wykazała, że tych nieprawidłowości nie ma. Zastanawiam się 

jak długo urzędy za nasze pieniądze będą pracowały na rzecz kolejnych kontroli? Jeśli 

przytacza pani oskarżenia wobec pana wójta i pani skarbnik to to są też oskarżenia wobec 

całej Rady, bo te wydatki nie były decyzją tylko pana Wójta. To była decyzja Rady Gminy. Ja 

mam już dosyć upomnień z pani strony. Jestem radnym trzecią kadencję i wiem jakie są moje 

obowiązki. Jakby rada miała 15 takich radnych jak pani, to nic nie można byłoby zrobić w tej 

gminie. Przykład pokazuje, że cały urząd by musiał siedzieć tylko nad kontrolą i 

przygotowywać dokumenty do kontroli. Ma pani prawo wglądu do wszystkiego, ale jakby 

wyglądała praca urzędu gdyby chcieć tak wszystko kontrolować? 

Dlaczego w pani jest tyle złości? 

Radna Ziomek: Nie powinnam się odnosić bo tak naprawdę nie ma się do czego odnosić. 

Rada gminy sprawuje funkcję kontrolną. To są pieniądze publiczne a nie pieniądze, które się 

biorą „skądś” jak manna z nieba. Nie ma we mnie złośliwości tylko zwyczajna uczciwość. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Rada sprawuje funkcję kontrolną poprzez 

Komisję Rewizyjną. Nie sprawuje funkcji kontrolnej poszczególny radny. A Komisja 

Rewizyjna działa na podstawie uprawnienia jakie daje jej Rada Gminy. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Już mnie wielokrotnie zamykano podczas 

poprzedniej kadencji, na każdej sesji to słyszałem. Jest pani fantastyczną kontynuatorką tego 

dzieła. Fantastyczną.  Dzisiaj powiem tylko tyle, ale może za moment dużo, dużo więcej. Ale 

nie teraz. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Do końca października jest obowiązek 

analizy oświadczeń majątkowych. Pracownik Biura Rady zapewnia mnie , że dokonaliście 

państwo korekty. W Biurze Rady znajduje się  opinia radcy prawnego na temat 

dopuszczalności udostępniania danych osobowych właścicieli działek objętych projektem 

uchwały w sprawie  przystąpienia do mpzp. 

Radna Kasprzyk: Od pewnego czasu czuję się niezbyt komfortowo na posiedzeniach komisji 

i rady. Być może jest w tym dużo mojej winy, a jeśli tak to bardzo przepraszam. Lekcje 

pokory dostaję na każdej sesji. Myślę, że wszyscy powinniśmy być tak samo traktowani i to, 

że radny ma odrębne zdanie to jest jego prawo i z tego zdania coś powinno się urodzić. Ja z 

panią skarbnik zawarłam pewną umowę prywatną i jej dotrzymam. Pismo pana mecenasa 

Kwaśniewicza – nie było moim celem obrażanie pana. Być może moja niewiedza to sprawiła. 
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Zostaliście wybrani w drodze przetargu. Jeśli pana dobra osobiste zostały naruszone to ja 

Apolonia Maria Kasprzyk - Czepielinda serdecznie przepraszam. Pozwólcie mi państwo mieć 

swoje zdanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Ma pani rację, nie powinienem zwracać 

się po imieniu. 

Radna Ziomek: Ja opieram się na dokumentach, a nie na plotkach. Ja na pewno nie złożyłam 

doniesienia. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Nigdy nikomu nie zrobiłem krzywdy, a wręcz 

przeciwnie-wielu ludziom w życiu pomogłem. Nic nie ukradłem.  Tak, wybudowałem synom 

dwa domy, ale proszę państwa sprzedałem ojcowiznę za 1 mln 100 tys.zł  i to wszystko dałem 

dzieciom. Już jest  donos do prokuratury. Ale kiedyś osoby, które to robią będą musiały zdać 

relacje nie tu lecz tam. 

Radny Stadnik: Dała nam pani wykład z etyki, ale nie było na ostatniej sesji pana mecenasa, 

gdy czytała pani więc jak to się ma do etyki? 

Radna Ziomek: O co panu chodzi? Proszę skonkretyzować. Złożyłam wniosek o zmianę 

firmy prawniczej i myślałam ze rada ten wniosek będzie głosowała. 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec: Proszę się zapoznać z procedowaniem. 

Wiadomo było, że Rada tego nie będzie głosowała bo Rada nie zatrudnia.  

Radca prawny Krzysztof Kwaśniewicz:  

Radna Regulska: Zwracam się do radnego Czerwińskiego - z całym szacunkiem, ja wiem, że 

jest demokracja,  ale nie jest pan członkiem Komisji Rewizyjnej, nigdy nie był pan na 

posiedzeniu komisji. Jeśli się ocenia jakąś osobę to należy to sprawdzić czy ta osoba ma 

kompetencje czy nie.  

Radny Czerwiński: Ja też mogę mieć własne zdanie. Jeśli radna Ziomek i Kasprzyk chcą coś 

skontrolować to nie można im tego odmówić. 

Radna Regulska: O tym, co ma być kontrolowane decyduje Rady gminy a nie 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Czerwiec : Zamykam  XII  Sesję Rady Gminy. 

 

Załączniki stanowią integralną część protokołu - liczba załączników:11. 

 

 

Dokładny przebieg sesji – na nośniku elektronicznym nr 20111028. 
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Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady Gminy:  

Magdalena Marszałek-Wojciechowska                                                    Czesław Czerwiec 

 

 

 


